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خبری

معاون مرکز ملی هوا و تغییر  اقلیم سازمان  محیط  زیست 
گفت: هرچه میزان ذرات ۲.۵میکرون بالاتر رود، ابتلا به 
کرونا فزونی گرفته و نیاز است ورود جدی تری در کاهش 

آلودگی هوا در فصل سرد سال داشته باشیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، داریوش گل علیزاده- معاون مرکز 
ملی هوا و تغییر  اقلیم سازمان  محیط  زیست در برنامه صبح 
و گفت وگوی رادیو گفت وگو، مصرف بالای انرژی در تهران 
و جمعیت بی شمار پایتخت را موجب ناتوانی در کنترل 
وارونگی هوا اعلام و اظهار کرد: حتی اگر خودروها و سوخت 
استاندارد شود، هیچ تضمینی نیست که با وقوع وارونگی 

هوا، در شرایط اضطرار قرار نگیریم.
وی، حجم بالای بارگذاری فعالیت های آلاینده و مصرف 
انرژی را از اصلی ترین دلایل ایجاد آلودگی هوا خواند و 
تصریح کرد: اقدامات انجام گرفته پیشگیرانه است تا به 

وضعیت بحران دچار نشویم.
معاون مرکز ملی هوا و تغییر  اقلیم سازمان  محیط  زیست، 
مشارکت مردم را در دستیابی به اهداف کاهش آلودگی 
هوا، اولویت دانست و افزود: در این میان دولت نیز باید در 

راستای قانون هوای پاک اقداماتی را صورت دهد.
گل علیزاده، معاینه فنی موتورخانه ها را از اقدامات مردمی 
دانست و در این رابطه به برنامه رایگانِ شرکت ملی گاز 

اشاره کرد که موتورخانه های مردم را در راستای بهینه سازی 
مصرف سوخت، بهسازی می کنند.

وی، این برنامه را همچنین موجب کاهش مصرف گاز 
و از بین رفتن گاز خطرناک مونوکسیدکربن عنوان کرد و 
ادامه داد: معاینه فنی خودروها از دیگر فعالیت هاست، در 
حالی که اجاره دادنِ کاتالیست برای پاس کردنِ معاینه فنی 
خودروها باب شده و دولت و قوه قضائیه باید در این رابطه 

برخوردهای لازم را انجام دهند.
معاون مرکز ملی هوا و تغییر  اقلیم سازمان  محیط  زیست 
گفت: در فصل سرد سال میزان مصرف گاز بالا می رود و 
متأسفانه برای نیروگاه ها و صنایع با کمبود روبه رو می شویم 
و این صنایع ناگزیر به سمت مصرفِ نفت کوره می روند که 

آلایندگی را افزایش می دهند.
گل علیزاده، صرفه جویی 5 تا 7درصدی را موجب کاهش 
مصرف 35میلی متر مکعب گاز دانست که برابر با سوختِ از 

دست  رفته نیروگاه ها در فصل سرماست.
وی ادامه داد: در حال حاضر اتلاف انرژی در ساختمان های 
مسکونی را شاهد هستیم ولی تمهیدات لازم برای منازل 

نوساز اندیشیده شده است.
معاون مرکز ملی هوا و تغییر  اقلیم سازمان  محیط  زیست، 
لزوم هزینه کرد دولت را در این بخش یادآور شد و آن را 

موجب صرفه جویی در بخش های دیگر عنوان کرد و افزود: 
سازمان محیط زیست اخیرا مطالعاتی انجام داده است 
و رابطه میان ابتلا به ویروس کرونا و آلودگی را سنجیده 
است؛ هرچه میزان ذرات 2.5میکرون بالاتر رود، ابتلا به 
کرونا فزونی گرفته و نیاز است ورود جدی تری در کاهش 

آلودگی هوا در فصل سرد سال داشته باشیم.

خبر اول

آلودگی هوا در فصل سرد موجب افزایش کرونا می شود؟! احتمالتمدیدتعطیلات
درهفتهآینده

فرمانده عملیات مدیریت بیماری کرونا در کلان شهر تهران از 
درخواست ادامه محدودیت ها در تهران خبر داد و گفت: درخواست 

تمدید تعطیلات را داشته ایم که احتمالاً محقق خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از تسنیم، علیرضا زالی درباره 
شرایط تهران و تمدید تعطیلات در هفته پیشِ رو اظهار کرد: 
به دلیل استمرار مشکلات در تهران و این که شهر تهران به عنوان 
شهر قرمز و استان تهران پرخطر و بحرانی اعلام شده است، 
را داشته ایم که احتمالاً محقق  درخواست تمدید تعطیلات 
خواهد شد. وی تصریح کرد: همچنین احتمال دارد که برخی 
از محدودیت ها را در هفته پیشِ رو افزایش دهیم که در این 
زمینه به دنبال طراحی بسته ای با همکاری استاندار تهران هستیم 
و اطلاع رسانی خواهد شد. زالی گفت: این محدودیت ها بیشتر 
معطوف به کاهش حضور کارکنان و سفرهای استان تهران است.

رمدسیویرتحتپوشش
بیمهقرارگرفت

معاون درمان ستاد مقابله با کرونای تهران گفت: داروی رمدسیویر 
تحت پوشش بیمه قرار گرفته و بیمارستان ها موظفند این دارو را 

برای بیمارانی که بستری شده اند تهیه و تزریق کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، نادر توکلی- معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی ایران در برنامه تهران کلینیک رادیو تهران درباره آخرین 
آمار مبتلایان به کرونا در شهر تهران گفت: نزدیک به پنج هزار 
بیمار در تهران بستری هستند و با توجه به تکمیل بودن ظرفیت 
تخت های بیمارستانی شرایط خوبی پیش بینی نمی شود. در 
روزهای گذشته تمهیدات ضربتی در ستاد ملی مبارزه با کرونا در 
نظر گرفته شد تا شاید بتوانیم قدری این شرایط را بهتر مدیریت 
کنیم. وی علت تعداد بالای مرگ و میر در کشورمان را عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی دانست و افزود: در کشور ما آلودگی 
در سطح گسترده ای شیوع پیدا کرده و به همین دلیل مهارآن 
بسیار مشکل است؛ اما برای مثال در کشورهای اسکاندیناوی 
به دلیل بهره مند بودن از سیستم بهداشتی قوی، رعایت قوانین 
بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی توسط مردم، مشاهده می شود 
که این آمار به میزان قابل توجهی در این کشورها کم است. وی 
افزود: مرگ و میر ناشی از این بیماری لزوماً ارتباطی با میانگین 
سنی و آمار بیماری های زمینه ای در یک کشور ندارد؛ زیرا در این 
صورت کشورهای اروپایی به دلیل میانگین سنی بالاترجمعیتی 
نسبت به ایران و آمار بالای بیماری های زمینه ای باید تعداد 
مرگ و میر بیشتری را تجربه می کردند. توکلی  تاکید کرد: میزان 
رعایت نکات بهداشتی در تهران به ویژه در مناطق حاشیه ای 
رضایت بخش نیست و این اتفاق را می توان یکی از عوامل 
آمار بالای مرگ و میر دانست. لازم به ذکر است استان تهران و 
استان البرز تقریباً به یکدیگر متصل هستند و روزانه تعداد زیادی 
از مردم بین این دو استان رفت و آمد می کنند که این رفت و 
آمدها شرایط را بسیار پیچیده تر می کند. وی درباره اظهارات جدید 
رئیس جمهور مبنی بر افزایش مجازات برای کسانی که موارد 
بهداشتی را رعایت نکرده و بیماری خود را پنهان می کنند گفت: 
من از جزئیات اظهارات رئیس جمهور اطلاع کاملی ندارم. اما در 
هرصورت هر کسی که بیمار است باید در منزل بماند و کمتر در 
جامعه حضور یابد. مکان های آلوده زیادی از جمله آسانسورهای 
عمومی منازل، مراکز خرید وجود دارند که مردم به دلیل استفاده 
نکردن از ماسک در این مکان ها مورد خطر قرار می گیرند. این 
آسانسورها پر از ویروس هستند. با ادامه دار شدن این روند و 
افزایش سفرهای برون شهری قطعا شرایط سخت تری پیش 
بینی می شود. معاون درمان ستاد مقابله با کرونای تهران از تحت 
پوشش قرار گرفتن داروی رمدسیویر توسط بیمه  خبر داد و گفت: 
بیمارستان ها موظفند برای بیمارانی که بستری شده اند، این دارو 
را تهیه کنند. البته داروی فاویپیراویر می تواند به صورت سرپایی 
تجویز شود اما رمدسیویر نیاز به تزریق دارد و فقط در داروخانه 

های بیمارستانی موجود است.

اخبار

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید محمدرضا تیموری النجارقی  را گرامی می دارد

کاهش تعداد روزهای غبارخیزی در استان های مختلف کشور

آتش بس در قره باغ برقرار شد

مدیر ستاد ملی مقابله با گرد و غبار ضمن اشاره به 
کاهش تعداد روزهای غبارخیزی در استان های مختلف 
کشور گفت: از حدود سه سال گذشته تاکنون حدود 
۳۷۰میلیون یورو از صندوق توسعه ملی برای مقابله با 

پدیده گرد و غبار در کشور اختصاص داده شده است.
به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، علی محمد 
طهماسبی با اشاره به کانون های خارجی گرد و غبار 
غبار  و  گرد  خارجی  کانون های  وسعت  کرد:  اظهار 
۳۳۰میلیون هکتار است که سالانه به طور میانگین 
۱۵۰میلیون تن غبارخیزی دارند. ما در نظر داریم تا با 
برای  برنامه ای   بتوانیم  همکاری کشورهای همسایه 

مقابله با گرد و غبار در منطقه تدوین کنیم.
وی درباره وضعیت کانون های داخلی گرد و غبار در 
اخیر  پنج سال  کشور تصریح کرد: خوشبختانه طی 
تعداد روزهای غبار خیزی در استان های مختلف کشور 
کاهش یافته است. برای مثال در اهواز طی سال های 
گذشته حتی تا ۱۶۰روز در سال غبارخیزی و هوای آلوده 
ثبت شده است. بر اساس اطلاعات موجود در سال۲۰۱۲ 

در اهواز ۱۲۰روز غبارآلود داشتیم اما این اطلاعات نشان 
روزهای  تعداد   ۹۸ تا  سال های۹۵  طی  که  می دهد 

غبارخیز به ترتیب ۷۷، ۸۵، ۷۲ و ۲۰روز بوده است.
مدیر ستاد ملی مقابله با گرد و غبار تأکید کرد: علاوه 
تالاب ها شد،  آبگیری  بارش های خوب که سبب  بر 
از اقدامات بیولوژیک و بیومکانیک نیز  مجموعه ای 
در کاهش روز آلوده و غبارخیز در استان های مختلف 
کشور موثر بوده است. طی سه سال اخیر بودجه ای 
حدود ۳۷۰میلیون یورو از صندوق توسعه ملی برای 
مقابله با گرد و غبار اختصاص یافت و با استفاده از 
آن اقدامات مختلفی از جمله نهال کاری و بوته کاری، 

مدیریت روان آب و... انجام شد.
طهماسبی با بیان اینکه در ۱۲۴هزارمتر مکعب از اراضی 
کشور لایروبی و احداث و اصلاح مجاری انتقال آب 
صورت گرفته است، گفت: در کنار انجام این اقدامات 
۱۸۸ایستگاه پایش و گزارش کیفیت هوا نیز راهبری 

شده است.
وی همچنین درباره خسارت های اقتصادی ناشی از 

گرد و غبار توضیح داد: بر اساس مطالعاتی که روی 
خسارت های ناشی از گرد و غبار بر منابع زیستی و 
که  گفت  می توان  است،  گرفته  صورت  اقتصادی 
کل خسارات اقتصادی گرد و غبار به منابع زیستی 
)خوزستان،  مطالعه  مورد  استان  پنج  اقتصادی  و 
خراسان جنوبی، هرمزگان، کرمانشاه و ایلام( بر اساس 
قیمت های سال ۱۳۹۷، ۵۶میلیارد و ۳۷میلیون ریال 

برآورد شده است.
مدیر ستاد ملی مقابله با گرد و غبار در پایان گفت: بر 
اساس بررسی های انجام شده چنانچه هیچگونه اقدامی 
برای مهار، کاهش فراوانی و شدت وقوع پدیده گرد و 
غبار در این استان ها صورت نگیرد در یک دوره ۱۰ساله 
یعنی تا سال۱۴۰۶ این استان ها در مجموع ۴۲۱هزار 
میلیارد ریال از این بابت متحمل خسارت می شوند. از 
سوی دیگر اگر با انجام اقدامات موثر بتوان تعداد گرد و 
غبار را تا سطح قابل توجهی کاهش داد رفاه اقتصادی 
جامعه این استان ها بیش از ۴۲۱هزارمیلیارد ریال در 

یک دوره ۱۰ساله بهبود می یابد.

رسانه های روسیه روز گذشته و دقایقی پیش درخبر 
فوری از برقراری آتش بس در قره باغ بنابر توافق شب 
خبر  ارمنستان  و  آذربایجان  جمهوری  میان  گذشته 

دادند.
به گزارش »دنیای هوادار«، وزارت دفاع ارمنستان نیز 
گزارش داد ارتش این کشور دستور آتش بس را دریافت 

کرده است.
دفاع  وزارت  مطبوعاتی  دبیر  استپانیان  شوشان 
ارمنستان در صفحه فیس بوک خود نوشت واحدهای 
ارتش این کشور در قره باغ کوهستانی در تاریخ 10 
اکتبر ساعت 12:00 )11:00 به وقت مسکو(، مطابق توافق 
وزیران خارجه ارمنستان و آذربایجان، دستور آتش بس 

را دریافت کردند.
وی گفت:»به واحدهای ارتش دستور آتش بس داده 

شد.«
با وجود اعلام خبر برقراری آتش بس در قره باغ، برخی 
رسانه های بین المللی از جمله شبکه الجزیره از شنیده 
شدن چند صدای تبادل آتش توپخانه بین دو طرف بعد 

از اجرای آتش بس خبر داده اند.
در نخستین واکنش ها، وزارت امور خارجه ترکیه از 
آتش بس قره باغ به عنوان یک گام مهم اولیه حمایت 
تواند  نمی  اقدام  این  که  کرد  تاکید  حال  درعین  و 

جایگزین یک راه حل دائمی باشد.
زوراب منتاسکانیان و جیحون بایراموف وزرای خارجه 

ارمنستان و جمهوری آذربایجان روز جمعه در مسکو 
به میزبانی سرگئی لاوروف وزیر خارجه روسیه مذاکره 
کردند و سه طرف پس از ۱۰ ساعت مذاکره در مورد 
یک سند مشترک و برقراری آتش بس در منطقه قره 
باغ توافق کردند.بر اساس این توافق، از ساعت ۱۲ ظهر 
روز شنبه ۱۰ اکتبر )۱۹ مهر( آغاز آتش بس در قره باغ 

برقرار می شود.
جمهوری  و  ارمنستان  که  شد  قرار  همچنین 
مینسک  گروه  مشترک  میانجیگری  با  آذربایجان 
سازمان امنیت و همکاری اروپا مذاکرات اساسی را 
با هدف دستیابی به یک توافق صلح آمیز در اسرع 

وقت ادامه دهند.

مکث

بین الملل
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نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: به خاطر تداوم 
وضعیت قرمز شیوع کرونا در البرز، اعمال محدودیت ها به 

مدت یک هفتۀ دیگر تا ۲۵مهرماه۹۹ تمدید شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی با اعلام این خبر 
در خصوص تمدید اعمال محدودیت های یک هفته ای برای 
جلوگیری از شیوع کرونا، افزود: اکنون البرز در وضعیت قرمز 
شیوع کرونا قرار دارد و با توجه به اینکه اعمال محدودیت ها 
نداد  کاهش  را  بیماری  شیوع  شدت  گذشته،  هفته  در 

بنابراین ناگزیر به تمدید آن هستیم.
شهبازی گفت: در موج اول شیوع کرونا البرز برخلاف استان 
های همجوار با همراهی مردم و تلاش های کادر پزشکی و 
مجموعه مسئولان مربوطه در بحران و وضعیت قرمز قرار 

نگرفت.
وی افزود: ولی اکنون در یک بازه زمانی طولانی در وضعیت 

قرمز قرار داریم و باید همراهی مردم جهت توقف چرخه 
شیوع بیشتر شود.

استاندار البرز اضافه کرد: ۱۰۰۰تخت بیمارستانی در البرز برای 
بیماران کرونایی در نظر گرفته شده و تخت های نقاهتگاهی 

نیز برای اتصال به شبکه درمان پیش بینی شده است.
وی گفت: درخواست های البرز برای اعمال محدودیت ها 
جهت جلوگیری از شیوع کرونا به ستاد ملی مقابله با کرونا 
رسید و پس از موافقت وزیر محترم کشور و وزیر محترم 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از هفته گذشته اعمال 

شده و به مدت یک هفته دیگر نیز تمدید شد.
وی گفت: برنامه ریزی شد که رستوران های بین راهی توسط 
اداره کل میراث فرهنگی و گردشگری استان، کنترل و 
نظارت جدی شوند و رستوران های داخل شهری نیز فقط به 

صورت بیرون بر خدمات ارائه دهند.

»البرز« چه خبر؟

محدودیت های کرونایی البرز تا ۲۵مهر تمدید شد

شهادت یک مرزبان در هنگ مرزی ارومیه
سردار حسین خانی، فرمانده مرزبانی استان آذربایجان غربی گفت: یکی از پرسنل وظیفه عمومی از هنگ مرزی ارومیه به نام 
»علی بیرامی« حین درگیری با اشرار شب گذشته به درجه رفیع شهادت نائل آمد. همچنین روز گذشته یکی از پرسنل وظیفه 

عمومی هنگ مرزی سردشت نیز به نام »ساسان امیرخانی« حین انجام وظیفه در درگیری با قاچاقچیان به شهادت رسید.

حضور۱۴درصدیدانشآموزان
مازندرانیدرمدارس

مدیرکل آموزش و پرورش مازندران در جلسه ستاد مقابله با 
کرونا استان با بیان اینکه در دوران کرونا هیچ دانش آموزی 
در مازندران از خدمات آموزشی بی بهره نبود، گفت: حدود 
۱۴درصد دانش آموزان مازندرانی در مدارس حضور می یابند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از اداره اطلاع رسانی و 
روابط عمومی آموزش و پرورش مازندران، علیرضا سعدی پور، 
اظهارکرد: در زیست بوم جدید کرونایی چهارروش حضوری، 
تهیه  که  شیوه ها  سایر  و  تلویزیونی  مدرسه  غیرحضوری، 
محروم  مناطق  به  ارائه  و  فشرده  لوح  قالب  در  درس نامه 
برای آموزش دانش آموزان است طراحی شد. وی با اشاره به 
تلاش ها و برنامه ریزی های آموزش و پرورش مازندران برای 
استمرار آموزش، خاطرنشان کرد: آموزش و پروش مازندران 
در همان روزهای ابتدایی کرونا با راه اندازی سامانه مازند 
محتوا و بارگذاری محتواهای آموزشی همکاران فرهنگی در 
امر آموزش مجازی پیشرو بوده است. همچنین سامانه شاد 
که از سوی وزارت آموزش و پرورش ابلاغ شد به طور جدی 
تقریبا تمامی مدارس و مدیران  و  اندازی  راه  مازندران  در 
عضو این سامانه شدند.  مدیرکل آموزش و پرورش مازندران 
در خصوص بهداشت مدارس گفت: با کمک دانش آموزان 
داوطلب به عنوان سفیران سلامت قدم های موثری برداشته 
شد اما کافی نیست؛ از مجلس شورای اسلامی تقاضا می 
کنیم طرح مراقبان سلامت را هرچه زودتر تصویب کند که 
مخصوصا امروز در این زیست بوم جدید بسیار مهم است. 
کرد:  بیان   qr-code طرح  تشریح  با  پایان  در  پور  سعدی 
آموزش و پرورش مازندران مفتخر است طرح »استفاده از 
qr-code در آموزش« را برای نخستین بار در کشور طراحی 
و اجرا کند؛ در این طرح بارکد در کتاب درسی، صفحه درس 
مورد نظر چسبانده می شود و از سال آینده چاپ می شود و 
دانش آموز می تواند با اسکن هر بارکد به فیلم تدریس آن 

صفحه دست یابند.

احتمالافزایشبیمارانکرونایی
گیلانتاششروزآینده

۲۵درصدی  افزایش  از  گیلان،  پزشکی  علوم  معاون 
بستری های کرونایی گیلان نسبت به دو هفته قبل خبر داد و 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر متوسط دوره کمون کرونا شش 
روز است که در نتیجه بعد از یک هفته به اوج مبتلایان ناشی 
از مسافرت های هفته اخیر می رسیم. به گزارش دنیای هوادار 
به نقل از ایسنا، دکتر آبتین حیدرزاده، با بیان اینکه متاسفانه 
نزدیک به ۳۷۰بیمار کرونایی در سطح بیمارستان های استان 
گیلان بستری هستند، اظهار کرد: طی ۲۴ساعت گذشته 
با اشاره به کاهش  ۶۵بیمار جدید را بستری کردیم. وی 
بیماران ترخیصی روزانه، افزود: به دنبال افزایش مبتلایان، 
با کاهش ترخیصی ها به واسطه وخامت حال بیماران مواجه 
هستیم. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان، با 
بیان اینکه موج مسافرت ها از یک هفته گذشته آغاز شده 
است، تصریح کرد: تعدادی از مسافران به محض رسیدن به 
استان گیلان بستری شدند. حیدرزاده، از افزایش ۲۵درصدی 
بستری های کرونایی گیلان نسبت به دو هفته قبل خبر داد و 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر متوسط دوره کمون کرونا شش 
روز است که در نتیجه بعد از یک هفته به اوج مبتلایان ناشی 
از مسافرت های هفته اخیر می رسیم. وی ادامه داد: با توجه 
به تداوم تعطیلی ها در پایتخت احتمال ادامه مسافرت ها 
وجود دارد و لذا سیستم بهداشت و درمان استان به جمعیتی 
بیش از جمعیت استان گیلان خدمات پزشکی ارائه می کند 
و کار سخت است. معاون بهداشتی علوم پزشکی گیلان، 
با تاکید بر لزوم رعایت فاصله فیزیکی، یادآور شد: مردم در 
تجمعات شرکت نکنند و هر کجا هستند ماسک بزنند و 

فاصله فیزیکی را به ویژه با مسافران رعایت کنند.

کوتاه از استان ها

جامعه

رئیس دانشگاه علمی کاربردی البرز مطرح کرد؛

فعالیت ۲۲مرکز علمی کاربردی در البرز

پیش بینی برداشت ۲۵۰۰ تن کلزا از مزارع البرز

در  البرز گفت:  کاربردی  علمی  دانشگاه جامع  رئیس 
استان البرز ۲۲مرکز علمی کاربردی در زمینه های صنعت، 

خدمات اجتماعی، فرهنگ و هنر فعالیت می کنند.
پیمان  مهر،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
دانش کارآراسته صبح شنبه در جمع خبرنگاران با تأکید 
به اینکه برنامه های درسی دانشگاه جامع علمی کاربردی 
عمدتاً عملی است، عنوان کرد: بیشتر از ۶۰درصد واحدها 
عملی و مابقی نظری ارائه می شود. فارغ التحصیلان 
در کنار یادگیری جنبه های نظری و ارتقا دانش پایه، 
نیاز  بدون  افزایش مهارت و کسب تجربیات لازم  با 
به آموزش های مازاد در محیط کار، وارد بازار اشتغال 
می شوند. وی در خصوص تعداد مراکز آموزش علمی 
کاربردی فعال در البرز، تصریح کرد: در سطح استان البرز 
۲۲مرکز فعال در زمینه های صنعت، خدمات اجتماعی، 
فرهنگ و هنر فعالیت دارند که در شهرستان های کرج، 

فردیس و ساوجبلاغ استقرار دارند. دانش کارآراسته با ابراز 
تأسف به نبود مرکز علمی و کاربردی در شهرستان های 
و  مراکز صنعتی  تمامی  از  اشتهارد گفت:  و  طالقان 
تولیدی پیشگام و پیشرو برای راه اندازی مراکز جدید 
دعوت به عمل می آوریم. ۱۲مرکز به واسطه وابستگی 
شورای  بخشنامه  اساس  بر  اجرایی  دستگاه های  به 
به  آنها  دانشجویان فعال  اداری منحل شد که  عالی 
مراکز معین منتقل شدند و پرونده های غیرفعال یا 
فارغ التحصیل آنها هم یا به مراکز معین منتقل شده 
یا در حال انتقال است. این مسئول ادامه داد: امسال 
در ۱۹مرکز در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته در 
۱۶۰کد رشته محل اقدام به جذب دانشجو کردیم که 
تا ۱۶مهر ثبت نام انجام شد و اوایل آبان یا نیمه آبان 
هم کلاس ها برای دانشجویان جدیدالورود آغاز می شود. 
وی درباره تأثیر آموزش های علمی کاربردی بر اشتغال و 
کارآفرینی دانشجویان، اظهار کرد: چندین طرح تحقیقاتی 
به اجرا درآمده که نظام علمی کاربردی را ارزیابی می کند، 
برخی خاتمه یافته و برخی در حال اجرا است. به دنبال 
این هستیم که فرهنگ سازیِ مهارت آموزی را گسترش 
بدهیم. معتقد هستیم دوره مدرک گرایی سپری شده 
و جامعه نیز به این درک رسیده است. دانش کارآراسته 
در خصوص اقدامات دانشگاه در زمینه افزایش کیفیت 
آموزش، تصریح کرد: به منظور کیفیت بخشی، کلیه 
برنامه های درسی دانشگاه در یک بازه دو تا سه ساله کلًا 
مورد بازنگری قرار می گیرد و در صورت نیاز رشته های 
جدید توسعه می یابد، رشته هایی که زمان آنها سپری 
شده حذف و برخی رشته ها مثل رشته های مرتبط با 
فناوری های نوین دائماً به روز می شوند. رئیس دانشگاه 

جامع علمی کاربردی البرز با بیان اینکه برای ترمیم 
تخصص های  به  تنوع بخشی  و  مدرسان  تخصصی 
جذب  فراخوان  به  اقدام  دوره ای  صورت  به  مختلف 
در  منظور  همین  به  کرد:  عنوان  می کنیم،  مدرس 
تعدادی  از  فراخوان هایی  با   ۹۸ و   ۹۷ سال های۹۵، 
مدرس دارای صلاحیت علمی و تجربه شغلی دعوت 
به همکاری کردیم که بعد از طی مراحل متعارف آنان را 
به خدمت گرفته ایم. این مسئول افزود: در حال حاضر 
بحث فراخوان ۹۹ را برای ترمیم بخش دیگری از کمبود 
مدرسان داریم که ثبت نام در حال اجراست تا پایان سال 
اقدامات مربوطه انجام می شود و در سال آتی از حضور 
مدرسان جدید بهره مند می شویم. دانش کارآراسته درباره 
برنامه های دانشگاه را در شرایط وجود بیماری کرونا برای 
جلوگیری از افُت تحصیلی گفت: با توجه به شرایط 
پاندمی کرونا و مسائل مربوط به بیماری کووید۱۹ در 
نیم سال تحصیلی گذشته و در سال تحصیلی جاری 
 LMS تمامی دروس نظری به صورت مجازی در بستر
عملی  واحدهای  از ۶۰درصد  می شود.  برگزار  دانشگاه 
دوره های آموزشی، آن بخشی که امکان آموزش در بستر 
مجازی را دارند به صورت مجازی آموزش داده می شوند 
که محتوای آنها در حال تهیه است. وی در خصوص 
مابقی دروس عملی که امکان مجازی شدن را ندارند 
حتماً باید در محیط های کارگاهی، آزمایشگاهی و کاری 
اجرا شوند، بیان کرد: فقط برای دانشجویانی که در این 
نیم سال فارغ التحصیل می شوند با رعایت کامل شرایط 
بهداشتی در فضای آموزشی مناسب، با تعداد کم و در 
شرایطی که وضعیت استان بحرانی نیست به صورت 

حضوری اجرا می شوند.

معاونت بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی البرز 
گفت: سالانه ۹۰۰ الی ۱۰۰۰هکتار از اراضی زراعی استان 

زیر کشت کلزا می رود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، محمد 
در  کلزا  کشت  ۲۵درصدی  افزایش  از  تاج الدینی 
این استان خبر داد و گفت: سال گذشته ۲۰۰۰تن 
شد.  برداشت  استان  مزارع  از  کلزا  روغنی  دانه 
امسال نیز پیش بینی می شود که با توجه به توزیع 
۴۷۰۰کیلوگرم بذر بین تولیدکنندگان کلزا، این رقم 

به ۲۵۰۰تن برسد.
تاج الدینی با اشاره به اهمیت تولید دانه های روغنی 

از  ۱۰۰۰هکتار  الی   ۹۰۰ سالانه  داد:  ادامه  کلزا،  مانند 
اراضی زراعی استان زیر کشت کلزا می رود که در سال 
زراعی جاری، تا کنون محصولات ۵۳۰هکتار از این 
اراضی برداشت شده است. برداشت این محصول از 
اواخر شهریور ماه آغاز می شود و تا پایان مهر ادامه 

خواهد داشت.
وی افزود: شهرستان نظرآباد بیشترین میزان کشت 
کلزا را به خود اختصاص داده و با برداشت ۱۵۰۰تن کلزا 
در مساحت ۳۰۵هکتار، در این زمینه پیشرو بوده است 
به طوری که ۵۵ درصد از میزان تولید استان، به این 

شهرستان اختصاص دارد.
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»دنیای هوادار«
بیستم مهرماه، روز ملی »استان البرز« و روز »بزرگداشت حضرت حافظ«

 را گرامی می دارد

شهری

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

پایتخت جدید در کدام شهر؟!

پرونده مختومه انتقال پایتخت پس از دو سال به بهانه 
»زلزله دماوند« مجددا باز شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، دنیای اقتصاد استدلال های 
ذی نفعان جابه جایی را تحلیل کرده است که بخش هایی 

از آن را در ادامه می خوانید.
به دنبال شناسایی دو مسیر »انتقال« یا »ساماندهی« 
حل مشکلات شهر تهران و تصویب قانون »امکان سنجی 
و  و ساماندهی  اداری کشور  و  مرکز سیاسی  انتقال 
تمرکززدایی« در سال ۹۴، شورایی تحت عنوان شورای 
ساماندهی مرکز سیاسی و اداری کشور و ساماندهی و 
تمرکززدایی از تهران تشکیل و بنا شد این شورا به مدت 
۲ سال مطالعات جامعی درباره ریشه و ابعاد مشکلات 
کلیدی شهر تهران، کمیت و کیفیت دو راه حل فرضی 
»ساماندهی«  یا  »انتقال«  شامل  چالش ها  برای حل 
و در عین حال تجربه جهانی انتقال پایتخت را انجام 
دهد. نتیجه دو سال مطالعه این تیم تحقیقاتی نشان 
می دهد ؛ انتقال پایتخت حتی به شکل انتقال مرکز 
سیاسی-اداری از تهران به نقطه دیگر نه به صلاح است 

و نه امکان پذیر.
باوجود قطعی بودن نتایج مطالعه این تیم تحقیقاتی 
و اعلام »نه« قاطع به انتقال پایتخت، یکبار دیگر این 
پرونده با اصرار مدافعان موضوع انتقال پایتخت به 
انتخاب شهر سمنان به عنوان پایتخت جدید مطرح 
و مورد بحث در محافل کارشناسی قرار گرفت. هرچند 
برای  گزینه  این  محققان  و  کارشناسان  دیدگاه  از 
مجددا  اما  شد  شناخته  مردود  نیز  جدید  پایتخت 
بار  برای  پایتخت  انتقال  پرونده تعیین تکلیف شده 
سوم امسال پس از وقوع زلزله ۱/ ۵ ریشتری دماوند 
به بزرگی ۱/ ۵ ریشتر باز شد. علی بیت اللهی عضو 
هیات علمی مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی در 
مطالعه ای مفصل با بررسی سه استدلال مطرح شده از 
سوی مدافعان این ایده، به یک نتیجه کلی در مورد 
مساله انتقال پایتخت در پاسخ به آن ها رسیده است. 
بررسی این کارشناس ارشد در این حوزه نشان می دهد 
نخستین استدلال مطرح شده از سوی مدافعان طرح 
در  بالا  تراکم جمعیتی  »مشکلات  پایتخت،  انتقال 
شهر تهران« و عدم هماهنگی آن با ظرفیت سرانه های 
در  است.  شهر  این  برای  شده  پیش بینی  خدماتی 
حال حاضر جمعیت شب شهر تهران به حدود ۷/ ۸ 
با احتساب جمعیت روز به  میلیون نفر رسیده که 
بیش از ۱۱ میلیون نفر نیز می رسد  به طوری که طی 
۳۰سال گذشته جمعیت شهر تهران ۵/ ۱ برابر شده 
است. طراحان ایده انتقال پایتخت معتقدند انتقال 

پایتخت می تواند آهنگ رشد جمعیت را کاهش  دهد؛ 
این در حالی است که بررسی ها نشان می دهد انتقال 
به کاهش  به خودی خود نمی تواند منجر  پایتخت 
جمعیت در شهر شود. بنابراین نه تنها انتقال پایتخت 
به شهر دیگر، حجم قابل توجهی از جمعیت ساکن در 
شهر تهران را کاهش نمی دهد و مشکلات ناشی از 
تراکم بالای جمعیت در این شهر باقی می ماند، بلکه 
موجب می شود تراکم بالای جمعیت مجددا در نقطه 
جدید انتخابی متمرکز شوند. استدلال دوم مطرح شده 
از سوی گروه مدافع انتقال پایتخت »تاب آوری پایین 

تهران در برابر لرزه خیزی بالای آن« است.
از دیدگاه آن ها با توجه به قرارگیری شهر تهران روی 
مجموعه ای از گسل های اصلی و فرعی لرزه زا با توان 
ایجاد زمین لرزه هایی با بزرگی ۷ ریشتر به بالا، انتقال 
پایتخت می تواند تلفات ناشی از این حادثه احتمالی را 
کاهش دهد. اما در مقابل این ادعا، یک مساله اساسی 
معضل وجود ۲۵۰ هزار پلاک فرسوده معادل ۲۵ درصد 
از کل پلاک های شهر تهران که حداقل ۱۰ تا ۱۵ درصد 
جمعیت این شهر را در خود جای داده اند، مطرح است. 
محدوده ای از شهر که در صورت وقوع زلزله به شدت در 
خطر تهدید جانی است. مساله ای که به نظر می رسد با 
انتقال پایتخت از شهر تهران حل نخواهد شد و چه بسا 
حتی با انتقال پایتخت از این شهر، اندک حساسیت 
نسبت به زلزله احتمالی تهران نیز از بین خواهد رفت. 
سومین استدلال مورد استناد مدافعان این ایده، افزایش 
مشکل »ترافیک و آلودگی هوا« ناشی از تراکم بالای 
جمعیت است. از دیدگاه آن ها خروج دستگاه ها و ادارات 
دولتی از تهران، می تواند بار ترافیکی و در نتیجه میزان 
آلودگی هوای این شهر را کاهش دهد، این در حالی 
است که کارمندان دولتی )به جز کارمندان دستگاه های 
عمومی( بخش اندکی از جمعیت شهر تهران را تشکیل 

می  دهند.
از آنجاکه در مقطع کنونی، دولت برای تامین بودجه 
مباحث اساسی همچون پرداخت حقوق و... با مشکلات 
مالی و اعتباری مواجه است به نظر می رسد دشواری 
زیادی برای تامین بودجه اجرای این طرح پیدا کند. 
بحث  در عین حال چالشی ترین  و  دوم  اما موضوع 
درخصوص ایده انتقال پایتخت، انتخاب مکان جدید 
استدلال ها  اگر  معناکه  این  به  است.  پایتخت  برای 
موردپذیرش قرار گیرد و ذی نفعان انتقال پایتخت موفق 
شوند استدلال های پوچ به نتایج علمی و تحقیقاتی 
را مسلط کنند باید به این سوال اساسی که »پایتخت 

جدید کجاست؟« پاسخ دهند.

پایتختگزارش

کرونا را کتمان کنید، ۲۰۰ هزار تومان جریمه می شوید!

20 مهر 1364 چه گذشت؟

خسرو شيرين سخنان...

به گفته استاندار تهران، جریمه کتمان کرونا 200 هزار تومان 
خواهد بود.

در  بندپی  محسنی  انوشیروان  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
حاشیه ستاد ملی مقابله با کرونا در مورد اعمال جرایم کرونایی 
اظهار داشت:کسانی که مبتلا به کرونا شده اند؛ اگر در اجتماع 
حاضر شده و شناسایی شوند ۲۰۰ هزار تومان جریمه می شوند.

او با اشاره به ضرورت استفاده از ماسک توسط همه افراد 
جامعه، افزود: اصناف هم بایستی پروتکل های بهداشتی را 
رعایت کنند که در صورت تخلف بار اول تذکر دریافت می 
کنند، در مرحله دوم در صورت عدم رعایت ۳۰۰ هزار تومان 
جریمه، در مرحله سوم یک میلیون تومان و در مرحله چهارم 

پلمب می شوند.
که خدمات  واحدهایی  مورد  در  کرد:  تاکید  تهران  استاندار 
اگر  اتوبوس  و  تاکسی  جمله  از  دهند  می  ارائه  عمومی 
خودشان رعایت نکنند ۱۰۰ هزار تومان و اگر مسافرین رعایت 
نکنند به ازای هر مسافر ۲۰ هزار تومان جریمه خواهند شد. در 

مورد ادارات نیز به همین نحو عدم رعایت استفاده از ماسک 
تخلف محسوب می شود، از همه شهروندان انتظار داریم که 
با رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی شرایطی فراهم کنند تا 

زمینه کاهش شیوع کرونا فراهم شود.

روزنامه »جمهوری اسلامی« ۲۰ مهر ۱۳۶۴:
- توسط حجت الاسلام والمسلمین خامنه ای آقای میرحسین 
موسوی مجددا بعنوان نخست وزیر به مجلس شورای اسلامی 

معرفی شد.
- مهندس موسوی فردا برای گرفتن رای اعتماد به مجلس 

می رود.
- هاشمی رفسنجانی رئیس مجلس: امروز در روی کره زمین، 

رئیس جمهوری با مشخصات آقای خامنه ای سراغ نداریم.
- نامه بیش از ۲۰۰ تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به 

امام امت در حمایت از رئیس جمهور.

»محمدرضا شجریان« در رسیدن به قله ی هنر موسیقی، خود به 
قله ای دست نیافتنی تبدیل شد كه دیگران را آرزوی رسیدن به 

»كمركش« این قله است.
اما نه خسرو آواز بودن و نه خط و نقاشی و حتی آشپزی بی همتا و 
شخصیت كاریزمای خسرو و شیرین سخنان او را چنین عزیز داشت 
و نه مواضع موسیقایی او در دعواهای جنسیتی، چرا كه در هفت 
حوزه بی انتهای هنر چه كسان و بزرگانی به خصوص در پهنه ایران 
زمین آمده اند و رفته اند ولی كمترینشان چنین دل و ذهن مردمان  

سرزمینشان و حتی فراتر از مرزهای خاكی كشورشان را متصرف و 
محسور خود كرده اند.

بلكه آنچه شاگرد نخبه استاد »بنان« را از دیگران متمایز و یگانه هنر 
زمانه خود ساخت احساس مسئولیت او در مقابل مردم و مسئولیت 
هنرمند بودنی بود كه شهریار آواز ایران به آن به خوبی پی برده و 
به خوبی به سنگینی آن واقف بود چرا كه جایگاه هنری بی همتای 
او و نفوذ شخصیتی او به گونه ای بود كه می توانست سر در لاك 
خود فرو برده و بی خیال از آنچه در پیرامونش می گذرد در بهترین 
تالارها و موقعیت های زمانی و مكانی برنامه ها و اهداف شخصی و 

منافع خود را دنبال كند. 
ولی او برای مردم و به فكر هم نوع بودن را انتخاب و خود را وقف 
مردمش و قربانی بیداری مردمش كرد و حتی وصیت نمود در كنار 
كسی آرام بگیرد كه همه اشعارش برای بزرگی ایران زمین و پارسی بود.
فردوسی پاكزاد بین ٩٤0 میلادی تا 1020 میلادی ٨0 سال برای مردم 
زیست همانگونه كه محمدرضا بین 1٩٤0 میلادی تا 2020 میلادی 

یعنی هشتاد سال. این شباهت عجیب و راز اعداد از چیست؟

تقویم تاریخ

یادمان

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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کرونا ترمز »دنیای ژوراسیک« را هم کشیدفرهنگی
فیلمبرداری قسمت جدید فیلم »دنیای ژوراسیک« به کارگردانی »کالین ترورو« به 

دلیل مثبت اعلام شدن تست کرونای برخی عوامل تولید، متوقف شد.

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

جهان سینما
حضور کریستوف والتس در رمانسی معاصر

آنجلیناجولی و کریستف والتس در فیلم سینمایی 
اقتباسی از رمان »تمام نت های نواخته شده« بازی 
می کنند. این فیلم با اقتباس از رمان لیسا جنووا و 
کریستوف والتس ساخته می شود. در این رمانس که داستانش 
در فضای معاصر رخ می دهد جولی در نقش »کارینا« ظاهر 
می شود که همسر سابق یک پیانیست موفق به نام »ریچارد« 

با بازی والتس است.

تیزر جدیدترین فیلم دیوید فینچر منتشر شد

با اکران نخستین تیزر از فیلم »منک« جدیدترین 
اعلام  نیز  آن  اکران  تاریخ  فینچر،  دیوید  فیلم 

شد.»منک« فیلم جدید دیوید فینچر نخستین تیزرش 
را روزپنج شنبه منتشر کرد. همراه با آن نتفلیکس تولیدکننده 
فیلم نیز اعلام کرد این فیلم در ماه نوامبر )آبان-آذر( راهی 
سینماها می شود و در پلتفرم نمایش آنلاین نیز از ۱۴آذر در 

دسترس خواهد بود.

تکلیف کوزوو و گرجستان هم برای اسکار۲۰۲۱ روشن شد

فیلم های  نیز  گرجستان  و  کوزوو  ۲کشور 
منتخب شان را برای شرکت در بخش رقابت بهترین 
فیلم بین المللی معرفی کردند. کوزوو با انتخاب 
»تبعید« ساخته وایسار مورینا وارد رقابت اسکار شد. برای شرکت 
در نودوسومین دوره اسکار گرجستان نیز فیلم »آغاز« ساخته دیا 
کولومبگاشویلی را انتخاب کرد. »تبعید« نخستین بار در جشنواره 

فیلم ساندنس نمایش داده شد.

تماشای این انیمیشن هندی را از دست ندهید!

فیلم انیمیشن »منجی« که برگرفته از داستانی 
واقعی در هند است، طی ۲دقیقه و ۳۹ثانیه، به 

شانزدهمین  می زند.  جدی  تلنگری  خود  مخاطب 
جشنواره بین المللی فیلم مقاومت، تندیس جشنواره و دیپلم 
افتخار بهترین پویانمایی خود را به  فیلمسازی از کشور هند 
اهداء کرد؛ »منجی )The Saviour(« ساخته »آرجون موخِرجی«.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

کینگ کریمسون یکی از مشهورترین گروه های پراگرسیو راک دنیای موسیقی است. 
این گروه از پیشتازان سبک پراگرسیو راک است و با الهام از سبک های مختلف 
موسیقی به بنیاد و رشد این سبک کمک شایانی کرده است. درسال۱۹۶۸، رابرت فریپ 
Robert Fripp به همراهی تعدادی نوازنده دیگر، پس از شکست پروژه موسیقی پاپ 
قبلی، گروه کینگ کریمسون را بنا نهادند. از آن روز تاکنون این گروه بارها منحل شده 
و سپس به کار خود ادامه داده است. تنها عضوثابت و مغزمتفکر گروه در طی ۵دهه، 
رابرت فریپ بوده است. رابرت فریپ در فهرست برترین گیتاریست های تاریخ در رده۴۷ 
جای دارد. این گروه ماندگار، باساختار موسیقی قوی و همچنین پیچیده خود، نقشی 
بی بدیل در رشد و توسعه سبک پراگرسیو راک داشته است و بسیاری از مطرح ترین 
گروه های این سبک،  از موسیقی کینگ کریمسون تاثیر پذیرفته اند. آلبوم پراگرسیو راک 
 King Crimson اثری از گروه مشهور کینگ کریمسون Discipline دیسیپلین یا نظم
 Larks' Tongues in است. پس از انتشار سه گانه زبان چکاوک در درخت زبان گنجشک
Aspic، بی ستاره Starless و قرمز Red گروه وارد دوره نسبتاطًولانی ازعدم فعالیت شد. 
این وقفه هفت سال به طول انجامید و بااضافه شدن اعضای گروه، باردیگر رابرت فریپ 
Robert Fripp و تیمش توانستند رضایت طرفداران خود را به دست آورند. رابرت فریپ و 

بیل برفورد Bill Bruford تنها اعضای باقی مانده از ترکیب اصلی گروه هستند.

آلبوم دیسیپلین یا نظم اثری از کینگ کریمسون  1968
:: King Crimson - Discipline  ::

خبرنگار خارجی فیلمی در ژانر ماجراجویی، معمایی، عاشقانه، مهیج و جنگی به 
کارگردانی آلفرد هیچکاک محصول سال۱۹۴۰ است. بازیگرانی مثل جوئل مکری 

و لارین دی در این فیلم بازی کرده اند.
در خلاصه این داستان اینچنین آمده است که در آستانه آغاز جنگ جهانی دوم، 
یک گزارشگر جوان آمریکایی تلاش می کند مأمور دشمن در لندن را لو دهد… 
خبرنگار جنایی آمریکایی- جانی جونز قبل از جنگ جهانی دوم به اروپای غربی 
فرستاده می شود تا اخباری از ماجراهای سیاسی آن منطقه به دست آورد. او با 
استیون فیشر رئیس یک سازمان صلح جهانی آشنا شده و درگیر یک توطئه 

بین المللی می شود.
این فیلم محصول کشور آمریکا و در ژانر اکشن و ماجراجویی می باشد. در این 
فیلم جوئل مک کری، لارین دی، هربرت مارشال، جرج سندرز، آلبرت باسرمن، 

رابرت بنچلی به هنرمندی پرداخته اند.
خبرنگار خارجی کاندیدای ۶اسکار )کاندیدای اسکار بهترین جلوه های ویژه-
کاندیدای اسکار بهترین طراحی هنری-کاندیدای اسکار بهترین فیلمبرداری-
کاندیدای اسکار بهترین فیلمنامه غیر اقتباسی-کاندیدای اسکار بهترین بازیگر 

نقش مکمل مرد-کاندیدای اسکار بهترین فیلم( در سال۱۹۴۱ شد.

Foreign Correspondent  -خبرنگار خارجی
:: آلفرد هیچکاک  ::

کتاب براردان کارامازوف مشهورترین نوشتۀ فئودور داستایفسکی یک رمان کلاسیک 
بلند معمولی نیست. داستایفسکی در برادران کارامازوف به شرح ماجرای غیرعادی 
قتل یک پدر و اتهام به پسرش می پردازد. این اثر شاهکاری است که برخی از منتقدان 

آن را نه تنها متعلق به ملت روسیه بلکه متعلق به همه ملت های جهان دانسته اند.
برادران کارامازوف را در دو جلد با ترجمۀ پرویز شهدی می خوانید. این کتاب، 
رمانی جاودان و تأثیرگذار نوشتۀ فئودور داستایفسکی است که برای اولین بار در 

سال1٨٨0 منتشر شد.
زمانی که پیرمردی سرمایه دار و کج خُلق به نام فئودور کارامازوف به قتل می رسد، 
زندگی پسرانش برای همیشه تغییر می کند: میتیا، پسری لذت طلب است که 
مشکلاتش با پدر، او را بی درنگ مظنون اول قتل می کند؛ ایوان، پسری روشنفکر 
است که گرفتاری ها و دغدغه های فکری اش، او را به سوی فروپاشی و سقوط سوق 
می دهد؛ آلیوشا، فرزند دیگر فئودور کارامازوف، تلاش می کند تا اختلافات میان 
اعضای خانواده را حل کند و در نهایت، اسمردیاکوف که فرزند نامشروع کارامازوف 
بزرگ و برادرخواندۀ سه پسر دیگر است. این شاهکار تاریک از داستایفسکی 
همزمان با مشخص کردن هویت واقعی قاتل، جهانی را خلق می کند که در آن، 

مرزهای میان بی گناهی و فساد، و خیر و شر محو می گردند.

برادران کارامازوف
فئودور داستایفسکی / ترجمه: پرویز شهدی

کتابفیلم موسیقی

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و صنوف همکار براساس مصوبه جدید ستاد 
مقابله با کرونای تهران از محدودیت های اعمال شده در پایتخت برای مقابله 
با بیماری کرونا تبعیت و به مدت یک هفته دیگر تعطیلی مراکز فرهنگی 

هنری را تمدید کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و صنوف همکار 
براساس مصوبه جدید ستاد مقابله با کرونای تهران از محدودیت های 
اعمال شده در پایتخت برای مقابله با بیماری کرونا تبعیت و به مدت یک 
هفته دیگر تعطیلی مراکز فرهنگی هنری را تمدید کرد. با توجه به تصمیم 
ستاد مقابله با کرونای تهران تعطیلی مراکز محل تجمع همچون سینماها، 
کتابخانه ها، سالن های نمایش، آموزشگاه های هنری و... برای یک هفته 
دیگر تمدید شد. وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز به منظور صیانت از 
سلامت آحاد جامعه باتوجه به اهمیت موضوع، از محدودیت های اعلام 
شده تبعیت می کند. بنابر اعلام ستاد مقابله با کرونای تهران این  مراکز به 

مدت یک هفتۀ دیگر یعنی از ۱۹ تا ۲۵مهرماه تعطیل خواهد بود.

کارشناس ارشد مرمت بناها و بافت های تاریخی گفت: کاخ ناصری به حال خود رها شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، عبدالمجید مقدسیان با اشاره به اینکه طی سال های قبل 
برخی از زیرساخت ها مثل سرویس بهداشتی، آلاچیق و نمازخانه در محوطه کاخ ناصری توسط  مجموعه 
میراث فرهنگی البرز ایجاد شده، ادامه داد: بخش زیادی از مرمت کاخ ناصری باقی مانده و هنوز انجام 
نشده است. وی با بیان اینکه کاخ ناصری به حال خود رها شده، ادامه داد: این مجموعه از سوی صندوق 
حفظ و احیای بناهای تاریخی وزات میراث فرهنگی  به بخش خصوصی واگذار شده بود و بهره بردار هم 
اقدامات کوچکی برای بهبود وضعیت این کاخ انجام داد ولی از ادامه مسیر انصراف داد. وی توضیح 
داد: طی سه چهار سالی که کاخ در اختیار بخش خصوصی قرار داشت عملیات آوار برداری، پاکسازی و 
بوته کنی محوطه کاخ و احیای کانال ها و جوی های قدیمی آن صورت گرفت. وی ادامه داد: البته طی 
این مدت دیوارهای فرسوده این کاخ هم تا حدی توسط بهره بردار ساماندهی شد. کارشناس ارشد مرمت 
بناها و بافت های تاریخی اضافه کرد: تعیین محدوده بر اساس سند ثبتی و فنس کشی  این کاخ نیز 
توسط  اداره کل میراث فرهنگی استان انجام شد. وی اضافه کرد: اگر برای وضعیت حاضر کاخ ناصری 
به دنبال مقصر هستید باید بهره بردار بخش خصوصی را مورد بازخواست قرار دهید که چرا کاخی که قرار 
بود مرمت کند و فضای آن را به گونه ای تغییر دهد که آماده حضور گردشگران شود را رها کرده است. 
مقدسیان گفت: بخش خصوصی تغییراتی جزئی برای بهبود وضعیت این کاخ انجام داد و وقتی فهمید 
ادامه راه از لحاظ مالی به صرفه نیست، این مجموعه را رها کرد و رفت. وی با بیان اینکه کل اقدامات 
صورت گرفته پنج درصد کاری که باید برای این کاخ انجام بشود هم نیست، توضیح داد: به دلیل اینکه 
محوطه و ساختمان کاخ ناصری بزرگ است و طی دهه های قبل آسیب زیادی دیده، مرمت آن به اعتبار 
زیادی نیاز دارد. کارشناس ارشد مرمت بناها و بافت های تاریخی اظهار کرد: به دنبال یافتن سرمایه گذار 

دیگری هستیم تا اقدامات مرمت و بازسازی این مجموعه را از سر بگیرد.

میراث فرهنگیفرهنگ و هنر 

تمدید تعطیلی مراکز فرهنگی هنری 
تهران به مدت یک هفته دیگر

سر نخواستن کاخ ناصرالدین شاه دعواست!



6
روزنامه

یکشنبه 20 مهر 99 -  شماره  592

ابتلای وزیر بهداشت به کرونا صحت ندارد
»کیانوش جهانپور« -رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی- گفت: شایعه ابتلای 
دکتر سعید نمکی، وزیر بهداشت به کرونا صحت ندارد. ایشان به علت اسپاسم عضلات گردن و ستون فقرات امروز در جلسه 

ستاد ملی مقابله با کرونا حضور نداشت اما از فردا طبق روال عادی در برنامه های کاری تعیین شده حضور خواهد داشت.

جامعه

مصاحبه های پی در پی »محمود احمدی نژاد« با هر رسانه ای 
که فرصت دیده شدن و صحبت به وی می دهد مسلسل وار 
ادامه دارد و احمدی نژاد هم شهوت دیده شدنش را فارغ از 
اینکه کدام رسانه با کدام نیت به او فرصت عرض اندام داده، 
در هر جایی که فرصت یافته به نمایش می گذارد و چونان 
از عدالت و آزادی و رونق و بهجت و نجات نه فقط مردم 
ایران که کل مردم منطقه و بشریت حرف می زند کانه معاذ 
الله و بلا تشبیه در قامت پیامبری نجات بخش از کوه پایین 
آمده و رسالتی بشری را به دوش می کشد! انگار نه انگار که 
این فرد یک رزومه ٨ ساله در قامت ریاست جمهوری ایران 
داشته و در زمان وی و اعوان و انصارش چه سیاهی ها و 
مصیبت ها که بر سرنوشت مردم ایران از پس بی لیاقتی ها 
و بی تدبیری های ایشان وارد نشده است و چنان دم از تدبیر 
و مدیریت و عدالت طلبی و حق خواهی و نجات می زند کانه 

فکر می کند تازه از آسمان به زمین افتاده و هیچ تاریخی از 
مدیریت ایشان در زمین! وجود ندارد و یا مردم را جملگی 
دارای آلزایمر پیشرفته فرض کرده که به خود اجازه می دهد 
اینچنین بی پروا و در کمال پررویی و دریدگی خود را منجی 
و نجات بخش بشریت در مصاحبه هایش معرفی کند! البته 
شاید هم بتوان به محمود حق داد که چنین فرصت طلبانه، 
فرصت را غنیمت شمارد و چنین بی باک خود را رستم دستان 
و قهرمان و پهلوان حماسی داستان سیاه و غم انگیز و تراژیک 
زندگی مردمی بگنجاند که در مقابله با مشکلات و مصائب 
بسیارشان  سر در گریبان و سردرگم شده اند. دولت فشل و پیر 
و ناکارآمد موسوم به »تدبیر و امید« که قرار بود کلیدش را در 
قفل مشکلات بچرخاند و درهای امید را به روی زندگی مردم 
بگشاید، تمام تدبیرش در مذاکره و بستن با کدخدا و برجامی 
بود که ترامپ به یک حرکت قلم نابودش کرد و کلیدش فقط 
صندوقی را باز کرد که از آن فقط ناامُیدی و یاس بیرون جهیده 
و زندگی مردم را به اونچونان )!( رونقی رسانده که از فرط 
شادی و بهجت و سرور رسیدن سیب و گلابی های برجام، 
فریاد چه کنم چه کنم شان قطع نمی شود! وضعیت درگیری 
جناح های سیاسی هم مزید بر علت شده که امر بر محمود به 
این شدت مشتبه شود چرا که از یک سو عمله اکره یک جناح، 
هنوز راه گشایش را در مذاکره با ترامپ به هر قیمتی می داند 
و روزی نیست که برای این راه حل امتحان پس داده اش هزار 

ادله ی جدید و عجیب در رسانه های تحت امرش نتراشد! آن 
هم در حالی که بر روی میز مذاکره با ترامپ چیزی جز تسلیم 
محض نیست و البته از این بدتر، اعوان و انصار خفیه و پنهان 
این جناح هم هر روز برای اینکه ملت را به پابوس ترامپ و 
مذاکره بر سر چگونگی تسلیم ایران و ایرانی مهیاتر کند، بمبی 
در اقتصاد ایران می ترکاند تا زندگی به کام ملت از به دهان 
بردن »زقوم« و نوشیدن »هلاهل« تلخ تر و ناگواراتر شود. از 
سوی دیگر، جناح مقابل هم که ادعای »کار جهادی« دارد و 
مانور ضد فساد بودن و شفافیت اش گوش فلک را کَر کرده، 
هنوز نه کار جهادی واقعی و غیر نمایشی ای نشان داده و نه 
از شفافیتی که ادعای را داشت خبری شده و خلاصه ما ملت 
مخیر مانده ایم در انتخاب خاکی که باید به سرمان کنیم! در 
چنین هنگامه ای که ملت خود را درون یک هزارتوی سیاه و 
پر از فاصلاب های سیاسی می بیند کافی ست کمترین نوری را 
در انتهای این دالان ببینند تا به سمت آن هجوم ببرند؛ فارغ از 
اینکه آن نور شاید نه از راه نجات که از پرتگاهی باشد که یکبار 

قبل از آن طعم سقوط از آن را چشیده باشند.
و  روسیاه ترین  زمانی  که  نژادی  احمدی  امروز  اینچنین  و 
منحوس ترین رجل سیاسی در نزد کسر غالب مردم بود  را 
حماقت و بلاهت جناح های درگیر سیاسی، چنان روسفید 
کرده و به آنچنان جایگاهی رسانده که حتی اگر پا به میدان 
نگذارد و فقط از یک چوب خشک هم حمایت کند آن چوب 

خشک با اختلاف زیاد تمام کاندیداهای جناح های درگیر فعلی 
میدان سیاست را با اختلاف نجومی در آراء، در هر انتخاباتی 

شکست خواهد داد.
آری! امروز احمدی نژاد خوشبخت ترین رجل سیاسی ایران 
است که می تواند بر بلندای بدترین نکبت ممکنی که  که 
سیاسیون دست اندرکار اداره کشور می توانستند به زندگی 
ملت بزنند، خود را تطهیر شده از آنچه بوده و آنچه بر سر مردم 
آورده، در قامت منجی و نجات بخش جلوه دهد و اطمینان 
داشته باشد که می تواند این جماعت سفله سیاسی در هر دو 

جناح را یک جا در هر انتخاباتی فتیله پیچ کند.

»سید محمد طباطبایی« -مدیرکل ورزش و جوانان استان 
اصفهان- در دیدار با مادر سردار رشید اسلام شهید والامقام 
حاج حسین خرازی گفت: زندگی سردار شهید حاج حسین 
خرازی باید الگوی مناسبی برای نسل جوان امروزی باشد زیرا 

زندگی این شهید بزرگوار سرشار از معنویت بود.
سید محمد طباطبایی مزار سردار شهید خرازی در گلستان 
شهدا را مامن امنی برای دل های پاک و رایحه ای خوش برای 
جوانان مومن و انقلابی دانست و افزود: حاج حسین خرازی 
اسوه ایثار و شهادت بود و برای رسیدن به معبود، عاشقانه 

حرکت می کرد و در این راه سر از پا نمی شناخت.
آفرین  افتخار  فرمانده  خرازی  حسین  حاج  شهید  سردار 
لشگر۱۴ امام حسین)ع( در جنگ تحمیلی و هشت سال 
با شهامت  دفاع مقدس در تمامی عملیات سرنوشت ساز 
شجاعتی وصف ناپذیر جلوتر از سایر رزمندگان، آر پی جی زن 
بود و با آتش مداوم خود پیشروی دشمن را متوقف کرد و 
با فرماندهی مقتدرانه بر قلوب نیروهای تحت امر خود آن ها 

را به چزابه رساند.
نام لشگر ۱۴ امام حسین)ع( لرزه بر اندام فرماندهان دشمن 

عراقی می افکند به گونه ای که ناچار شدند در برابر دلاور مردانی 
همچون حاج حسین خرازی، رضا حبیب الهی، احمد فروغی، 
عباس کردآبادی و دیگر سرداران جان برکف و عاشق شهادت 

سر تعظیم فرود آورند.
آرزوی موفقیت  با  مادر سردار شهید خرازی  دیدار  این  در 
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان و همه قهرمانان و 
جوانان میهن اسلامی از درگاه  خداوند منان اظهارداشت: از 
جوانان عزیز می خواهم که راه شهید خرازی را ادامه دهند، راه 

فرزندم راه سربلندی اسلام و انقلاب بود.

دیدگاه

دیالوگ

»محمود« در اندیشه فتیله پیچ یک جای تمام جناح ها؛

چگونه روسیاهی به روسفیدی و نحوست به نجات تبدیل شد؟! 

»مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان«:

زندگی سردار شهیدخرازی سرشار از معنویت بود

رضا تواضعی

  نویسنده

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول/دوم  13٩٩60331057000633هیات 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
قاسم حیدر خانی فرزند عباس بشماره شناسنامه ۵ صادره از کرج در ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 27٩/٤٨ متر مربع از پلاک ۱۵۴۴ 
فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خریداری از مالک رسمی آقای حمداله 
اسمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  ٩٩/6٩1ف
تاریخ انتشار نوبت اول : ٩٩/07/20 و نوبت دوم : 05/0٨/٩٩

منصور هدایتکار - رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  اول  هیات   ۱۳۹۹۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۰۷۳۴
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
موسی محمودی فرزند محمد جعفر بشماره شناسنامه ۶۲۹ صادره از املش 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
۱۱۴ مترمربع پلاک ۱۵۱۰ فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خریداری از مالک 
رسمی آقای حیدر قربانخانلو محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ٩٩/6٩2ف

تاریخ انتشار نوبت اول : ٩٩/07/20 و نوبت دوم 05/0٨/٩٩
منصور هدایتکار - رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول/دوم  هیات   ۱۳۹۹۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۰۶۹۲
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
فریبا حسینی هوادرق فرزند حاجی بشماره شناسنامه ۴۳۷۶ صادره از تهران در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۱۴ 
متر مربع از پلاک ۱۵۱۰ فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خریداری از مالک 
رسمی آقای حیدر قربانخانلو محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ٩٩/6٩3ف

تاریخ انتشار نوبت اول : ٩٩/07/20 و نوبت دوم 05/0٨/٩٩
منصور هدایتکار - رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
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مظلومی رسما سرپرست استقلال شدورزشی
با اعلام احمد مددی،سرپرست مدیرعاملی استقلال پرویز مظلومی 

به عنوان سرپرست جدید تیم فوتبال استقلال منصوب شد.

لیگ برتر والیبال بانوان ۸ تیمی شد
مشاورامور بانوان رئیس فدراسیون والیبال گفت: با کناره گیری اطلس تهران و 

جایگزینی تیم خجسته تهران به جای باریج اسانس کاشان، لیگ برتر والیبال 
بانوان ٨تیمی شد. مراسم قرعه کشی لیگ برتر والیبال بانوان، 5مهرماه 

باحضور۹تیم سایپا، ذوب آهن، باریج اسانس، پیکان، سروقامتان بابل، 
اطلس تهران، ستارگان فارس، اکسون و شهرداری قزوین برگزار شد.

آغاز اردوی تیم ملی وزنه برداری بانوان با نفرات محدود
اولین اردوی تیم ملی وزنه برداری بانوان به مدت سه هفته از اواخر آبان آغاز 

می شود. مریم منظمی در مورد اینکه امکان دارد بانوان به مسابقات 
دیگری اعزام شوند و یا فقط قهرمانی آسیا مد نظر است، گفت: 

فعلاً اطلاعیه قهرمانی آسیا برای ما ارسال شده است و روی آن 
برنامه ریزی کرده ایم.

پایان مهلت تیم ها برای حضور در لیگ برتر تنیس روی میز 
مهلت تعیین شده ازسوی فدراسیون تنیس روی میز برای اعلام آمادگی تیم ها 

جهت حضور درفصل جدید رقابت های لیگ برتر، امروز به پایان می رسد. امروز، 
20مهرماه مهلت اعلام آمادگی تیم ها برای حضور در لیگ برتر تنیس روی 

میز آقایان و بانوان باشگاه های کشوراست که طبق اعلام قبلی فدراسیون 
تنیس روی میز تیم ها بایستی برای حضورخود کتباً اعلام آمادگی کنند .

پایان دوری ۱۰ماهه یزدانی از میدان و استارت برای اوج
رقابت های لیگ برتر کشتی آزاد بهترین فرصت شد که حسن یزدانی به 

عنوان قهرمان جهان و المپیک به دوری ۱۰ماهه خود از مسابقات 
پایان داد و به عنوان یک مدعی بزرگ، رسماً وارد گود شد. حسن 

یزدانی آزادکار عنوان دار جهان و المپیک را می توان شاخص ترین 
چهره حاضر در لیگ برتر خواند.

سکوت و بلاتکلیفی اتحادیه جهانی کشتی ادامه دارد
شمارش معکوس تا پایان سال جاری میلادی در حالی برای اهالی کشتی 

رو به پایان است که برگزاری رقابتهای جهانی کشتی در سال۲۰۲۰ 
به میزبانی صربستان در شرایطی در هاله ای از ابهام و سردرگمی 

کشورهای مختلف قرار گرفته و اتحادیه جهانی کشتی هنوز 
تصمیم مشخصی در این خصوص اتخاذ نکرده است.

فدراسیون جهانی کاراته پنجاهمین سالگرد خود را جشن می گیرد
فدراسیون جهانی کاراته پنجاهمین سالگرد تأسیس خود را جشن می گیرد. 

فدراسیون بین المللی کاراته 50سال پیش ایجاد شد و این مجموعه 
درحال راه اندازی یک آرم یادبود و همچنین چندین طرح دیجیتالی 

است. WKF در تاریخ 10اکتبر 1٩70میلادی در اولین مجمع عمومی 
پیش از آغازمسابقات جهانی کاراته در توکیو )ژاپن( آغاز به کار کرد.

ادامه مذاکرات تراکتور برای جذب مهاجم لژیونر
باشگاه تراکتور تبریز همچنان اصرار به جذب پیمان بابایی دارد. عملکرد 

قابل قبول پیمان بابایی مهاجم فصل گذشته سومقامیت آذربایجان 
باعث شده تا باشگاه تراکتور دنبال بازگرداندن این بازیکن به تبریز 

باشد. بابایی برای بازگشت به فوتبال ایران مبلغ قرارداد بالایی را 
درخواست کرده بود که مورد مخالفت مدیران تراکتور قرارگرفت.

پیروزی شطرنجبازان ایران مقابل امارات در مسابقات آنلاین جام ملت ها
تیم  ملی شطرنج ایران در دور نخست مسابقات آنلاین جام ملت های 

جام  شطرنج  مسابقات  شد.  امارات  شکست  به  موفق  آسیا 
از دیروز به صورت آنلاین آغاز شد. در دور  ملت های آسیا 

نخست این رقابت ها و در بخش آزاد، تیم ایران با امارات 
رقابت کرد و موفق به کسب برتری با نتیجه چهار بر صفر شد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 
سوارز: بارسلونا می خواست من  را از »مسی« جدا کند

»لوئیس سوارز« می گوید که به اعتقاد وی باشگاه 
بارسلونا به دلیل رابطه نزدیک و صمیمانه اش با 

»لیونل مسی«، وی را مجبور به جدایی کرده است.

حتی اگر سرمربی استقلال نمی شدم هم می رفتم و 
خانه نشین می شدم

سرمربی  اگر  حتی  گفت:  استقلال  تیم  سرمربی 
استقلال نمی شدم هم می رفتم و خانه نشین می شدم 

چرا که صداقتی که دوست داشتم مدیران نساجی با من 
داشته باشند را نداشتند.

گلزنی حسین طیبی در شب پیروزی پرگل بنفیکا
حسین طیبی، بازیکن ایرانی تیم فوتسال بنفیکا در 
هفته دوم لیگ پرتغال به پیروزی پرگل رسید. طیبی 
علاوه بر اینکه گل سوم تیمش را در لحظات پایانی نیمه 
نخست به ثمر رساند، عملکرد قابل توجهی در طول مسابقه داشت. 

بنفیکا با این بُرد ۶امتیازی شد و در رده سوم جدول قرار گرفت.

دعوت از مهدی طارمی و ۹بازیکن دیگر پورتو به تیم های ملی 
۱۰بازیکن تیم فوتبال پورتو پرتغال به تیم های ملی 
کشورهای خود دعوت شده اند. باتوجه به در پیش بودن 
»فیفادی«، تیم های ملی فوتبال در سراسر دنیا برنامه های 

آماده سازی خود را پیش خواهند برد از جمله تیم ملی فوتبال 
ایران که قرار است با ازبکستان و مالی بازی کند. مهدی طارمی یکی از 

بازیکنان پورتو است که به تیم ملی ایران دعوت شده است.

قائدی: امیدوارم مقابل مالی هم پیروز شویم

مهاجم جوان تیم ملی فوتبال ایران، گفت: امیدوارم 
روند خوب خود را حفظ کرده و در دیدار مقابل مالی 
هم به پیروزی برسیم. این مهاجم تصریح کرد: از الان 
به مسابقه با مالی فکر می کنیم و امیدواریم این دیدار را هم با 

پیروزی پشت سربگذاریم.

مربی تیم ملی قایقرانی روئینگ بانوان گفت: با وجود 
اینکه روئینگ سواران چندماه از فضای رقابتی دور بودند، 

پسرفت نداشتند اما دیگر باید اردوها را شروع کنیم.
سولماز  ایسنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
عباسی درباره آغاز اردوی تیم ملی روئینگ بانوان بیان 
کرد: فدراسیون هنوز اعلام نکرده از چه تاریخی قرار است 
خوابگاه ها باز شود چون مشغول بازسازی خوابگاه بودند. از 
طرفی با توجه به هشدار هایی که ستاد مقابله با کرونا داده 

فکر می کنم اردوها دیگر اوایل آبان شروع شود.
 او در مورد تعداد نفراتی که مد نظر دارد به اردو دعوت کند، 
گفت: هنوز جلسه ای در این مورد با آقای سهرابیان- رئیس 
فدراسیون قایقرانی نداشتم اما با توجه به حساسیتی که 
نسبت به بحث کرونا هست نفرات زیادی نمی توان دعوت 
کرد و اولویت با کسانی است که دنبال کسب سهمیه 
هستند و رنکینگ بالایی دارند. البته تلاش می کنیم بقیه 
نیز رها نشوند و به هر شکلی شده حمایتشان کنیم تا 

تمریناتشان را پیگیری کنند.
عباسی افزود: من همیشه دوست داشتم تیمم پویا باشد 
و ورزشکاران بدانند که هر زمان تمرین کنند و پیشرفت 
داشته باشند این فرصت هست که بیایند و در کنار دیگر 

نفرات در تیم ملی قرار بگیرند.
مربی تیم ملی روئینگ بانوان در پاسخ به این پرسش که 
رکوردها در قهرمانی ایران راضی کننده بود یا خیر تأکید 
کرد: آخرین رکورد گیری که دریاچه آزادی داشتیم  تیر 
ماه سال گذشته بود و خوشبختانه  هم زینب نوروزی 
و هم شکیبا وقوفی رکوردهای زمانی خود را ارتقا داده 
بودند کیمیا زارعی چند ثانیه افت داشت که آن را به پای 

این گذاشتم که مدتی از فضای رقابت دور بوده است . در 
کل خدا را شکر نه تنها پسرفتی نداشتند بلکه چند ثانیه 

بهبود هم داشتند.
او با اشاره به اینکه ملی پوشان در چند ماه تعطیلی اردوها، 
تمرینات را رها نکرده اند، تصریح کرد: از 27اسفند که اردوها 
تعطیل شد و ملی پوشان به خانه رفتند،  با آن ها در تماس 
بودم و رکوردهایشان را چک کردم و تا جایی که توانستم 
سعی کردم رهایشان نکنم و خودشان هم پیگیر بودند. اما 
خب نیاز هست اردوها شروع شود. چون زمان خیلی زیادی 
هم تا آغاز انتخابی المپیک نمانده است و نهایتا شش یا 

هفت ماه فرصت داریم و باید از همه روزهایمان استفاده 
را ببریم. مسابقات قهرمانی ایران هم انگیزه زیاد برایشان 

ایجاد کرد تا به فضای رقابتی برگردند.
عباسی در مورد تأثیراستفاده از قایق های جدید در تمرین 
قایق ها  می کنیم  روزشماری  گفت:  نیز  روئینگ سواران 
برسند چون قایق هایی که الان استفاده می کنند واقعاً 
فرسوده هستند و از طرفی در ملی پوشان هم ایجاد هیجان 
می کند که با قایق های جدید تمرین کنند. استان ها هم 
می توانند از قایق هایی که الان هست استفاده کنند و با 

امکانات بهتر تمرینات را انجام دهند.

قایقرانان

»سولماز عباسی«:

بانوان روئینگ سوار پسرفت نداشتند
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لیگ کرونایی هم با تمام نحسی ها و ید طولایی که داشت 
به اتمام رسید و اشک ها و لبخندهای آن تا شمال و جنوب 
و شرق و غرب ایران عزیزمان رسید، اما همه فوتبالی ها 
مشتاق فصل بعد خواهند بود، با توجه به اتفاقات این 
ترین  جذاب  از  یکی  می تواند  قطعا  فوتبالمان  روزهای 
فصول تاریخ لیگ برتر باشد. در ادامه، به صورت گذرا نگاهی 
خواهیم داشت به وضعیت تیم های حاضر در لیگ بیستم 

و نیمکت داغِ آن ها:

پرسپولیس؛ رویای گلاتِ گل محمدی

قهرمان چهار دوره گذشته فوتبال ایران، طبق روال چند سال 
اخیر، این فصل هم از شرایط بسیار خوبی برخوردار است، 
عملکرد درخشان سرخپوشان پایتخت در آسیا امید هواداران 
این تیم را برای کسب پنجمین قهرمانی متوالی در لیگ  برتر 
زنده کرده است، جنس »یحیی گل محمدی« و شاگردانش 

جور است و رویای گلات در دسترس.

استقلال؛ در فکر شکست طلسم هفت ساله با فکری

استقلالی ها که بالاخره با »محمود فکری« استارت تمریناتشان 
را زدند، امید زیادی برای موفقیت با محمود فکری و کادرفنی 
حالا  مدت ها  از  بعد  دارند،  جذابش  و  استقلالی  شدیدا 
استقلالی ها باز هم می توانند یک تیم مدعی قهرمانی داشته 
باشند و طلسم هفت سال ناکامی در لیگ برتر را پایان دهند، 
البته مشکلات و شاید بهتر است بگوییم معضلات مدیریتی 

آبی های پایتخت همچنان پابرجاست.

سپاهان؛ زرد طلایی نویدکیا، نویدبخش موفقیت

از  سپاهان،  سرمربی  عنوان  به  نویدکیا«  »محرم  انتخاب 
اتفاقات جذاب لیگ جدید بود، محبوب ترین بازیکن تاریخ 
طلایی پوشان اصفهانی در رویای ساختن یک سپاهان مدعی 
است، حالا که اصفهانی ها با محرم سه ساله قرارداد بسته اند، 
باید بدون عجله و حاشیه به نویدکیا فرصت دهند تا وی 
بتواند عقاید و افکارش را به سپاهان تحمیل کند، موفقیت 
سپاهانی ها در فصل آتی دور از دسترس نیست اما کمی 

خوشبینانه است.

تراکتور؛ علی منصور در سودای قهرمانی

پرمهره ترین تیم فصل گذشته، تا اینجای ممکن عملکرد 
چندان مطلوبی در نقل و انتقالات نداشته است، اما مدیران 
باشگاه هواداران را به آینده و چند خرید جذاب امیدوار کرده اند، 
انتخاب »علیرضا منصوریان« هم یک اتفاقات جذاب و در 
عین حال عجیب چند وقت اخیر بود، حالا علی منصور بعد 
از نیم فصل استراحت به دنبال رسیدن به رویای قهرمانی با 

تی تی های تبریزی در لیگ برتر است .

شهرخودرو؛ سّید در عمل انجام شده

»سیدمهدی رحمتی«، پس از قبول هدایت شهرخودروی 

مشهد و گذراندن چهار دیدار آسیایی، حالا متوجه سختی 
کاری که برعهده گرفته شده است، موفقیت رحمتی در 
شهرخودرو غیرممکن نیست اما قطعا از دور از ذهن ترین 
اتفاقات لیگ آینده است که با توسل به فاکتور »زمان« باید 

دید آغاز مربیگری رحمتی در مشهد چگونه خواهد بود.

مس رفسنجان؛ قلدر تازه وارد لیگ برتر

تیم تازه لیگ برتری شده مس رفسنجان عملکرد بسیار خوبی 
در فصل نقل و انتقالات داشت و شاگردان »محمد ربیعی« 
می توانند فصل آینده از تیم های گردن کلفت لیگ برتر باشند، 
تیمی با پشتوانه مالی بسیار خوب که می تواند سال ها در لیگ 

برتر حضوری مستمر داشته باشد.

آلومینیوم اراک؛ رسول پاشا به دنبال حفظ سهمیه

دیگر تیم تازه لیگ برتری شده لیگ برتر، آلومینیوم اراک 
است، شاگردان »رسول خطیبی« در آلمینیوم در ابتدای امر، 
به دنبال حفظ سهمیه خواهند بود، حالا باید دید عمر حضور 

اراکی ها در لیگ برتر به چند سال می رسد.

ماشین سازی تبریز؛ جوان و غیرقابل پیش بینی

دیگر نماینده استان آذربایجان شرقی، تیم ماشین سازی تبریز 
است، تبریزی ها با انتخاب »وحید بیاتلو« به عنوان سرمربی 
و خرید چندین بازیکن جوان از تیم های غیرقابل پیش بینی 
لیگ برتر هستند، حالا باید دید جوان ترین مربی لیگ برتر 
در اولین سال حضورش در بالاترین سطح فوتبال ایران چه 

خواهد کرد.

ذوب آهن؛ رحمان و مسیری پر پیچ و خم

ذوب آهنی ها که فصل نه چندان خوبی را گذراندند، حالا با 
»رحمان رضایی« خود را برای فصل آینده آماده می کنند، مربی 
جوان اصفهانی ها کار بسیار سختی در ذوب آهن دارد، جدا شدن 
چندین مهره اصلی و عدم فعالیت خاصی در نقل و انتقالات از 

مشکلات بزرگ ذوب آهن ورژن رحمان رضایی است.

گل گهر سیرجان؛ صدای پای ژنرال خُفته

گل گهر سیرجان با »امیر قلعه نویی« از اولین تیم هایی بودند 
که پیش فصل را پرقدرت آغاز کردند، خریدهای بسیار خوب 
سیرجانی ها در نقل و انتقالات و حضور پرافتخارترین مربی 
لیگ برتر، امید سیرجانی ها را برای موفقیت و تاریخ سازی در 
لیگ برتر چندین برابر کرده است، حالا باید ژنرال سیرجانی ها 

می تواند در لیگ برتر فرمانروایی کند یا خیر.

فولاد خوزستان؛ نکو، مدعی چراغ خاموش لیگ

نتایج درخشان »جواد نکونام« با فولاد خوزستان در فصل 

گذشته، فولادی ها را امیدوار به ادامه روند فوق العاده شان 
کند، عملکرد فولادی ها در نقل و انتقالات شاید تنها نقطه 
نه چندان روشن خوزستانی ها خواهد بود، حالا باید دید، 
فولادی ها با جواد نکونام چه عملکردی خواهد بود، تکرار 

نتایج فصل گذشته، به هیچ وجه غیرممکن نیست

صنعت نفت؛ اقتصادی و رو به جوانگرایی

برای  می تواند  آبادان  به  پورموسوی«  »سیروس  آمدن 
صنعتی های آبادانی اتفاق خوشایندی باشد، چندین بازیکن 
اصلی آبادانی ها از تیمشان جدا شدند و خریدهای چندان 
نامی و اسمی هم نداشته اند، حالا باید دید پورموسوی در 

آبادان چه آینده ای خواهد داشت.

سایپا؛ باتجربه تر از قبل و به دنبال کارهای بزرگ

سایپایی های تهران که با اعتماد »ابراهیم صادقی« جوان، 
در فصل گذشته نتایج چندان جالبی نگرفتند حالا با اضافه 
کردن چندین بازیکن باتجربه به دنبال جبران نتایج فصل 

گذشته هستند.

پیکان؛ باید ببینیم تا چه می شود

پیکان سواران لیگ برتر، که در نیم فصل دوم با »عبدالله 
ویسی« نتایج خوبی گرفته بودتد و از سقوط فرار کردند، حالا 
برای فصل پیش رو کار دشوای دارند، جدا شدن چندین 
آن ها  برای  می تواند  تهرانی  ماشین سازان  اصلی  بازیکن 

دردسر شود.

نفت مسجد سلیمان و نساجی؛ اعلام وضعیت قطعی تا 
پایان هفته

پس از انتقال »محمود فکری« به استقلال و استعفاءهای 
متوالی »مجتبی حسینی« در نفت مسجد سلیمان، حالا باید 
دید مازندرانی ها و مسجد سلیمانی های لیگ برتر دچار چه 
شرایطی خواهند شد، »وحید فاضلی« دستیار اول محمود 
فکری در نساجی به عنوان سرمربی قائمشهری ها انتخاب 
شد ولی همچنان وضعیت دستیاران وی مشخص نیست 
و شرایط مسجد سلیمانی ها قطعا تا پایان هفته مشخص 

می شود.
حالا که کمتر از بیست روز تا آغاز فصل جدید فرصت مانده 
است، اغلب تیم ها در دوران آماده سازی به سر می برند، بدون 
شک اگر اتفاق خاصی پیش نیاید، پرسپولیس، استقلال، 
سپاهان و تراکتور از تیم های مدعی فصل آتی خواهند بود و 
تیم های گل گهر سیرجان و فولاد خوزستان را هم می شود 
به آن ها اضافه کرد، پایین جدولی ها را نمی توان حدس زد 
اما قطعا لیگ بیستم پتانسیل آن را دارد تا به جذاب ترین 

فصل تاریخ فوتبال »حرفه ای« ما  بدل شود.

ذره بین

پیش درآمد »دنیای هوادار« از آوردگاه بیستم؛

جنگ تمام عیار
گلات، شکستن طلسم هفت ساله یا تحقق رویای قهرمانی

چشم های پروین باز نیست؛

دارندسلطانرابهسخره
میگیرند!؟

چندی پیش كه »علی پروین« 
و  داشت  زاویه  ورزش  وزیر  با 
پس از یك ملاقات ساده و با 
تعاریفی كه سلطان از سلطانی فر 
زاویه ای  كرد  وانمود  و  داشت 
وجود ندارد )!( به علی پروین 
توصیه كردم که مراقب باشد 
بازی نخورد! كه اتفاقا بعد از یك 
هفته با موضع گیری شدیدتر از پیش از جانب علی پروین نسبت به 

وزیر ورزش، معلوم شد سلطان بدجوری بازی خورده است!
كاری ندارم که دلیل زاویه بین این دو چه بود و چه وعده ای وزیر 
به علی پروین داد كه این زاویه فقط، یك هفته به صفر نزدیك شده 
بود. اما نكته ای كه وجود دارد و علی القاعده پروین را بعد از آن ماجرا 
به سكوت واداشت، حضور قریب الوقوع سلطان در تركیب هیات 
مدیره پرسپولیس است كه اگر علی پروین رضایت به این حضور 

بدهد، مرتكب بزرگترین اشتباه زندگی ورزشی خود شده است!
بارها گفته ام؛ علی پروین عنصر لاینفك پرسپولیس است كه حتی 
پست و مقامی در پرسپولیس نداشته باشد، آنقدر بزرگ هست و 
آنقدر محبوبیت، شان و منزلت داردكه نتوان ساده از كنار نام او 
گذشت! حالا چرا او رضایت داده در این اوضاع و احوال به حضور 

در هیات مدیره پرسپولیس پاسخ مثبت بدهد؟
شاید پاسخ آن از جهاتی معلوم باشد، اما اگر علی پروین قبل از هر 
تصمیمی، فضای بعد از شكست پرسپولیس مقابل فجر سپاسی 
را به خاطر بیاورد كه جلوی دوربین با فوتبال خداحافظی كرد اما 
در عمل )!( هفته بعد روی نیمكت نشست، یا دوره ی كوتاه مدت 
سرپرستی اش در مجموعه باشگاه را در ذهن تداعی كند، آنگاه 

آگاهانه و با چشم باز تصمیم خواهد گرفت.
منكر این نیستم كه علی آقا عاشقانه پرسپولیس را دوست دارد 
)و عشق، چشم معشوق را كور می كند( و شاید اگر خدمات او در 
دهه 60 نبود، امروز آثاری از نام پرسپولیس هم وجود نداشت، اما 
همه ی این ها مربوط به تاریخ است كه امروز در بین نسل جدید 
خریدار ندارد، به خصوص كه علی پروین سال هاست معترف است؛ 
دیگر كسی به عشق پروین و نام پرسپولیس حاضر نیست یك قدم 
بردارد. با چنین اوصافی و در حالی كه عالم و آدم می دانند وضعیت 
مالی و مدیریتی پرسپولیس در چه حد اسف بار است )كه پوكر 
قهرمانی در لیگ و فینالیست شدنش در آسیا درپوش گذاشته روی 
مشكلات بنیادین و عمیق آن ها( و یحیی گل محمدی با حضور 
در سیما فقط به بخش ناچیزی از آن اشاره كرد، از علی پروین 
چه كاری بر می آید؟ آیا پروین قادر است تا زاویه بین رسول پناه 
با یحیی را كه سرپرست موقت پرسپولیس در كلیه محافل غیر 
رسمی )كه صدا و فیلم او در فضای مجازی دست به دست شده( 
علیه سرمربی موفق سرخپوشان صحبت می كند! كم نماید؟ قبلا 
گفتم، باز هم تاكید می كنم؛ پروین نباید بازی بخورد و حق ندارد 

نردبان دیگران شود.
پروین اگر تصور می كند این حضور، واگذاری سهام به شركت 
مساله دار )!( كهن پیشكسوتان را تسهیل خواهد كرد، سخت در 
اشتباه است. همان اشتباهی را كه در مورد نحسین هدایتی« 
مرتكب شد! از پروین كه اكنون وارد نیمه دوم دهه هفتاد زندگی 
خود شده انتظار می رود دیگر مقل دهه پنجاه زندگی اش فكر 
نكند. او در تصمیم گیری باید نیم نگاهی هم به فضای سیاسی 
و اقتصادی حاكم بر كشور و همچنین جامعه آماری طرفدارانش 
داشته باشد. پروین حتی اگر ماجرای وزارت صمت و مقاومت های 
یك كارمند ساده در ایستادگی مقابل سلطان را به خاطر بیاورد حتم 

دارد که از سر عاشقی تصمیم نخواهد گرفت.
مدیره  هیات  ملال.  خواه  گیرد،  پند  خواه  بود؛  گفتن  من  از 
پرسپولیس اكنون علاوه بر آنكه با میلیاردها بدهی های خارجی 
و داخلی روبه روست و بسیاری از منابع درآمدی را پیش خور كرده، 

پنجره اش بسته است و فینال آسیا را هم پیش رو دارد...

قلندر

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

مجید  سعیدی

 نویسنده و روزنامه نگار


